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§ 1 i øvrigt i den ændrede affattelse, æn- 
dringsforslagene nr. 14 og 15, § 2, således 
ændret, og ændringsforslag .nr. 16 om ind- 
sættelse af en ny paragraf 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
Vßdtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Man gik dernæst til afstemning vedrøren- 
de forslag til lov om ændring af lov om 
kommunale valg. 

Ændringsforslag nr. 1 
vedtages uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 2 
forhastedes med 84 stemmer mod 52; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Ændringsforslagene nr. 3 og 4 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 5 
forkastedes med 84 stemmer mod 52; l  med- 
lem tilkendegav, at han hverken stemte for 
eller imod. 

Ændringsforslagene nr. 6 og 7, § 1 i den 
ændrede affattelse og § 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til 홢 for- 
nyet behandling i udvalget. * 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændringer i toldloven. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 15) 
findes i tidenden sp. 611, udvalgets betænk- 
tænkning i tillæg B. sp. 39). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i betænk- 
n i n g e n . .  

Uden for betænkningen var . der ikke 
stillet ændringsforslag. - 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Jørgen Peder Hansen: På udvalgets vegne 
skal jeg anbefale det høje ting at stemme 
for de af den højtærede finansminister 
stillede 3 ændringsforslag. 

Jeg skal i øvrigt tillade mig at henvise til 
de oplysninger, der fremgår af den af ud- 
valget afgivne betænkning. Det vil sikkert 
komme til at forme sig således, at der mel- 
lem anden og tredje behandling vil blive 
stillet et nyt ændringsforslag af den højt- 
ærede finansminister; jeg henleder allerede 
nu opmærksomheden herpå, så vi kan få lov- 
forslaget til fornyet behandling i udvalget. 

Bækgaard: Også mit parti kan tilsluttte 
sig de ændringsforslag, der er fremkommet 
til anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. I 

Ændringsforslag nr. 1, § 1, således ændret, 
ændringsforslag nr. 2, § 2, således ændret, 
og ændringsforslag nr. 3 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændring i lov om folkepension. (Forhøjelse 
af grundbeløb), forslag til lov om ændring 
i lov om invalidepension m. v. (Forhøjelse 
af ydelser), forslag til lov om ændring i 
lov om pension og hjælp til enker m. fl. 
(Forhøjelse af grundbeløb m. v.) og forslag 
til lov om ændring i lov om omsorg for 
invalidepensionister og folkepensionister. 
(Forhøjelse af beløb til personlige fornøden- 
heder) har afgivet betænkning over nævnte 
lovforslag. Eksemplarer vil blive omdelt. 

Medlem af folketinget Lis Groes har 
meddelt mig, at hun ønsker til ministeren foi 
offentlige arbejder at stille følgende spørgs- 
mål: 
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[Formanden.] 
홢Kan ministeren forklare, hvorfor bus- 

taksterne på Køgeruten sættes klækkeligt 
i vejret 'på et tidspunkt, hvor ministeren 
og generaldirektoratet for statsbanerne 
hat givet tilsagn om udvalgsbehandling 
af en række klager i forbindelse med 
rutens drift 홢 herunder klager over 
taksterne?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Medlem af folketinget Adolph Sørensen 
har meddelt mig, at han ønsker til handels- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren søge skabt hjemmel for 
at tillægge sagsomkostninger til den part, 
som har indbragt en sag for monopol- 
ankenævnet, respektive en af monopol- 
ankenævnet afsagt kendelse, for dom- 
stolene?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Medlem af folketinget H. C. Toft har 
meddelt mig, at han ønsker til udenrigs- 
ministeren af stille følgende spørgsmål: 

 ̂ 홢Hvad agter regeringen at foretage 
sig over for Storbritannien i anledning 
af dette lands subsidierede eksport af 
kreaturer til Vesttyskland 홢 en eksport, 
der er til skade for Danmarks udførsel 
og derfor er i strid med EFTA-aftalens 
art. 24, stk. l?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Medlem af folketinget Holmberg har 
meddelt mig, at han ønsker: til handels- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: , 

홢Vil ministeren, når han skal tilveje- 
bringe en klar lovhjemmel for kioskernes 
åbningstider, også ændre lukkeloven på 
en sådan måde, at de stadig flere kiosker, 
der findes ved rutebilstationerne, kan 
omfattes af lukkelovens § 4, stk. c?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende, spørge- 
bid. 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 14. december kl. 14 med følgende dags- 
orden: 

1) Anden behandling àf: 

Forslag til lov om ændring i lov om folke- 
pension. (Forhøjelse af grundbeløb). 

2) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om inva- 
lidepension m. v. (Forhøjelse af ydelser). 

3) Anden behandling af : 

Forslag til lov om ændring i lov om pen- 
sión og hjælp til enker m. fl. (Forhøjelse 
'af grundbeløb m. v.). 

4) Anden behandling af: . .  

Forslag til lov om ændring i lov om om- 
sorg for invalidepensionister og folke- 
pensionister. (Forhøjelse af beløb til 
personlige fornødenheder). 

5) Anden behandling af: 

Forslag til lov om statsanstalten for 
,. livsforsikring. 

6) Første behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning om æn- 
dring, af folketingets forretningsorden. 

7) Første behandling af : 

Forslag til lov om ændring af lov om 
økonomisk samordning [af Stetter m, fl.] 

8) Første behandling aj: 

Forslag til lov om ændring i lov om be- 
regning af et reguleringspristal (af Niels 
Westérby og Diderichsen]. 

9) ,,Val af 17 medlemmer til et' udvalg an- 
gående: 

. Forslag til lov om udskrivning af ind- 
komst- og formueskatten til staten for 
skatteåret 1966-67. 

Angående folketingets arbejde de føl- 
gende dage i den pågældende uge henviste 
formanden til den omdelte ugeplan. , ., 

Mødet hævet kl. 1510. 
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40. møde.  

Tirsdag den 14. december kl. 14. 

Formanden: Medlem af folketinget Mohr 
Dam har meddelt mig, at han ønsker til 
statsministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Er overvejelser i gang om at ansætte 
en særlig sagkyndig i færøske spørgsmål 
i udenrigsministeriet og om ansættelse af 
medarbejdere til varetagelse af Færøernes 
erhvervs- og andre interesser ved danske 
udlandsrepræsentationer?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Medlem af folketinget Mohr Dam har med- 
delt mig, at han ønsker til statsministeren 
at stille følgende spørgsmål: 

"Agter regeringen at træffe foranstalt- 
ninger til, at konventionen af 1901 mel- 
lem Danmark og Storbritannien om ord- 
ningen af fiskeriet omkring Færøerne 
ændres, således at det vagt- og rednings- 
skib, som Færøernes lagting agter at 
bygge, vil kunne udøve fiskeriinspektion 
ved Færøerne, og vil regeringen overveje 
at fritage^ fiskeriinspektionstj enesten ved 
Færøerne', for uddannelsen af værneplig- 
tigt mandskab?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Fra faglige og andre sammenslutninger 
samt private personer er modtaget en række 
henvendelser angående udenrigs- og for- 
svarspolitiske emner, sociale spørgsmål, øko- 
nomiske problemer og andre emner. Hen- 
vendelserne er fremlagt til gennemsyn for 
medlemmerne i læseværelset. 

I  skrivelse af 13. d. m. meddeler folke- 
tingsmand Niels Matthiasen, at han på 
grund af udsendelse i offentligt hverv ikke 
vil kunne give møde i tinget i mindst 1 
måned, hvorfor han anmoder om orlov og 
om, at stedfortræderen må blive indkaldt. 

Sagen kan ikke uden . tingets samtykke 
behandles i dette møde, men hvis ingen gør 

indsigelse, betragter jeg Samtykket som 
givet. (Ophold). Det er givet. 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg herefter 
betragte det som vedtaget, ät tinget med- 
deler Niels Matthiasen den begærede orlov. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Endelig vil jeg, dersom ingen gør indsigel- 
sej betragte det som vedtaget, at stedfortræ- 
deren for Niels Matthiasen indkaldes. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Stedfortræderen, overbetjent Richardt 
Lykke Jørgensen, vil herefter blive indkaldt 
som midlertidigt medlem af folketinget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov omæn- 
dring i lov om folkepension. (Forhøjelse af 
grundbeløb). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 4) 
findes i tidenden sp. 884), udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 59). 

Der var stillet 4 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de under punkterne 2-4 på dags- 
ordenen opførte sager, nemlig: 

Anden behandling àf, forslag til lov om 
ændring i lov om 'invalidepensio.n. m. v. (For- 
højelse af ydelser). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 5) 
findes i tidenden sp. 884), udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 59). 

Der var stillet 10 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillel 
. ændringsforslag. 

Anden béhandling af forslag til lov om æn, 
. dring i lov om pension og hjælp til enker m. fl 
(Forhøjelse af grundbeløb m. v.). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 6 
findes i tidenden sp. 884), udvalgets betænk 
ning i tillæg B. sp. 59). 


